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Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Blerta Deliu Kodra, Armend Zemaj, Ilir Deda, Ahmet Isufi,
Milaim Zeka, Fikrim Damka, Fitore Pacoli, i Fatmire Kolčaku.

Odsustvovali su: Zenun Pajaziti, Adem Hodža, i Glauk Konjufca

Komisijsko pomoćno osoblje: Ahtere Ljodža, Adelina Demoli, Safet Bećiri, i Florent
Mehmeti

Pozvani: ministar pravde Abelard Tahiri.

Sednicu su pratili predstavnici GIZ, OEBS-a, NDI-a, KDI-a. Kancelarije EU-a,m i
medije

Sednici je predsedavao predsednica komisije gđa. Blerta Deliu- Kodra

Pošto je predsedavajuća konstatovala da su ispunjeni uslovi za početak rada komisije,
otvorila je sednicu predloženim dnevnim redom.

Za sednicu je predložen sledeći

Dnevni red

1. Izveštavanje ministra pravde Abelarda Tahirija o procesu liberalizacije viza.

Predsednica – je zahvalila članove Komisije na odobravanje pomeranja planiranog
termina sednice u 11:00 časova,  zbog zautetosti  ministra, i nastavila dobrodošlicom
ministru koji je zajedno sa ministarkom evropskih integracija g.-đo. Dhurata Hoxha
prisustvovao  radi izveštavanja  o preostalim kriterijama za liberalizaciju viza, budući
da nakon ratifikacije demarkacije, naše institucije moraju nastaviti i borbom protiv
organizovanog kriminaliteta i korupcije. Ona je zatim molila ministra pravde i
ministarku evropskih integracija da komisiju informišu o ispunjenju kriterija, budući da
je zahtevano  i preduzimanje zakonodavnih mera, odnosno donošenje paketa zakona o
reformama, vezanim za pravnu državu što omogućava dalji progres. U vezi sa
preostalim kriterijama šta je ministarstvo pravde konkretno preduzelo u planu
intenziviranja borbe protiv organizonog kriminaliteta i korupcije?
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Ministar pravde g. Abelard Tahiri, zahvalio je Komisiju za razumevanje zbog
kašnjenja  sa održavanjem sednice i dodao da je u okviru  njegovu angažovanja
preduzeo korake u pravcu  dveju veoma važnih komponenti vezanim za  ispunjenje
važnih kriterija, to jest jačanje borbe protiv korupcije i organizovanog kriminaliteta i
unapređivanje zakonodavstva u toj oblasti.

Postoji propratni mehanizam koji je beležio 39. slučajeva koje je potvrdila i ministarka
Evropske integracije, ali ja ću se fokusirati samo  na moj mandat ministra pravde. Mere
preduzete od MP u pogledu uticaja na jačanje vladavine zakona, i shodno tome i borbe
protiv organizovanog kriminaliteta i korupcije, ukazano je na  osnovne pokazatelje koji
će voditi  liberalizaciji viza sa tri perspektiva:

1. Adresiranja na osnovu preporuka iz izveštaja o napretku  iz  2016. godine.
2. Ispunjene obaveza  iz SSP-a.
3. Naše adresiranje problema u skladu sa programom  evropskih integracija EU-a
odnosno  strategijom za proširenje. Po pitanju ispunjenja naših obaveza  kao Vlada
odnosno ministarstvo pravde sa zakonodavnog aspekta već smo procesuirali  paket od
4. zakona Skupštini.

2. Drugo pitanje  vezano za angažman Vlade jeste povećanje budžeta  za sudski
savet i tužilački savet i u okviru 2018., institucije  sektora  vladavine zakona imaće  690
novih dodatnih radnih mesta.
3. Kao preporuka iz izveštaja o napretku za 2016. godinu jeste  i izrada
Kosovskog  civilnog zakonika koji će omogućiti  unifikaciju imovinskih prava. S toga
formirane su radne grupe i  izrađen je nacrt, te uz pomoć Projekta EU-a pospešivali
smo rad  što verujem da ćemo ga privesti kraju do novembra kada ćemo imati konačni
nacrt zakonika i usvojiti ga na Vladi.

Jedno drugo veoma važno angažovanje u pravcu jačanja borbe protiv organizovanog
kriminaliteta i korupcije jeste  izmena  krivičnog zakonika i  ZKPP izmena krivičnog
zakonika proizvela je jedan  novi krivični zakonik jer u njemu inkorporisano 19.
članova koji se odnose na  rešavanje pitanja vezanim za borbu protiv organizovanog
kriminaliteta i korupcije. Diskutovano je veoma  i o zastarelosti predmeta zbog  ne
efikasnosti  i  zbog odugovlačenja rada po sudovima, te videli smo za shodno da za
jedan broj krivičnih dela vezanim za zloupotrebu javnog novca produži rok zastarelosti
takvih krivičnih dela vezanim za zloupotrebu javnog novca što će omogućiti sudovima
da  ispune  njihove obaveze. Isto tako su povećane  i  sankcije za dela  vezanim  za
korupciju i zloupotrebu javnog novca.

Jedno drugo pitanje vezano za  krivični zakonik jeste i slučaj  kažnjenja  javnog
zvaničnika, koji ako se kazni za  koruptivnu aferu  neće moći vršiti  javnu funkciju u
javnim institucijama, najmanje 10. godina. Drugi deo koji se odnosi na evropski
program jeste izmena  zakona o zaštiti obaveštajaca. Već je formirana RG koja će  do
kraja aprila proslediti zakon vladi. Kosovo već ima zakon o informatorima ali  do sada
je bio ne efikasan. Sledeća preporuka koja je važna za borbu protiv organizovanog
kriminaliteta i korupcije jeste i  izmena politike  sekvestracije i  oduzimanja imovine
koje ostaje  prioritetno pitanje za MP.

Što se tiče  pratećeg mehanizma slučajeva vezanim za liberalizaciju viza to je važan
proces  i s tim u vezi  sastao sam se sa svim akterima zaduženim za vladavinu zakona,
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razume se sa jasnim nadležnostima,   bez uticaja na kaznene politike   institucija. Ovih
poslednjih 4. meseci bilo je unapređenja što je  potvrdilo i EU po pitanju  39. slučajeva,
i  mi smo posvećeni u tome da ispunimo naše obaveze kako bi  se i ova kriterija rešila i
krajem godine naši građani dobili  liberalizaciju viza.

Predsednica, je kazala ministru da bi bilo korisno i komisija dobije svaki izveštaj
kojim MP raspolaže o napretku, naročito  po pitanju  suzbijanja organizovanog
kriminaliteta i korupcije jer bi to pomoglo komisiji da  podstiče realizaciju naših
obaveza ne samo po pitanju liberalizaciju viza već i  po pitanju programa  integracije
Kosova u celini.

Armend Zemaj, kazao je da se naime danas  govori  o koordinaciji aktivnosti, sa
fokusom na  deo koji se odnosi na liberalizaciju viza. Na početku ste spomenuli  da se
to prozračuje izmenama niz zakona  koje ste smatrali da su smetnja  za suzbijanje
organizovanog kriminaliteta i korupcije. Na ime pored volje  zahteva se  i polaganje
računa,  odnosno odgovornost  koje je pomenula ministarka evropskih integracija jer se
radi  o zahtevu  o nekoliko predmeta koji su u proceduri  u koje politika ne bi smela da
se umeša već  da zahteva  odgovornost  u ispunjenju i rešavanju problema
organizovanog kriminaliteta i korupcije. Ono što mi vidimo  kao i  građani rezultati
nam nedostaju.  On je postavio pitanje ministru pravde: Da li ste  nešto službeno
preduzeli  prema nekog tužioca ili sudija za primere ucenjivanja ili pretnje u
određenom slučaju? Ako jeste, onda moramo rešiti pitanje zakonske zaštite,  ako ne
onda dolazimo do ozbiljnog zaključka u vezi sa  suzbijanjem takvih slučajeva koji su
visokog profila.  Slučajevi koji se procesuiraju  od  EULEX-a, naše sudije i tužioci se
kolebaju  da ih uzmu ako su visokog profila jer su vezani  za politiku. Zašto to radimo?
Vi morate imati informaciju od  sudskog i tužilačkog saveta i Skupština mora reči
svoje i zahtevati odgovornost  nezavisno od delovanja zakona. Ja verujem da će to biti
osnova za izmenu jer ako to ne činimo  mi ćemo se kretati u krugu i  bićemo i lično
napadnuti ali  i politički kao Kosovo a građani  neće imati koristi  jer ćemo imati
nepovoljni izveštaj od međunarodnih mehanizama i eksperata.  Verujem da kao
ministar imate to u obzir  i to ne sme ostati samo  na reči već mora biti naša zajednička
zabrinutost i da ta pitanja prioritetno rešimo jer su po meni zabrinjavajuća da 39 slučaja
koji se pominju već 3. godine a koji još uvek nisu rešeni, sem  7. njih.

Naime ja nisam upoznat da li ima novih slučajeva visokih profila, što bi smo morali da
budemo upoznati i u tom pravcu informisani  o zakonodavnim izmenama naročito onih
koje su smetnja za suzbijanje organizovanog kriminaliteta i korupcije. Međutim po
prilično smetnju predstavlja i  birokratija i nedostatak volje da se slučajevi reše.
Potrebno je konkretno angažovanje jer nije dovoljno samo izmena zakona već  je
potrebno  da se iznađu načini rešavanja u šta verujem da ste već radili  i znate šta
trebate izmeniti o čemu ljudi moraju biti informisani  sistemom i da im se da vreme
naročito o osetljivim slučajevima koji se preuzimaju od  EULEX-a. Bilo to suzbijanje
organizovanog kriminaliteta i korupcije ili  drugih slučajeva kao što su politička
ubistva,  jer i to se mora rešiti kao deo organizovanog kriminala bez obzira na politički
motiv.  I  stalno to rešiti.

Ministar, je kazao da naime rade na izmene i da će se izmeniti osnovni zakoni kojima
radi  sudstvo i tužilaštvo poput krivičnog zakonika i ZKP što je proizišlo iz preporuka
izveštaja o napretku evropske komisije za 2016. godinu, dok  što se tiče izmene i
dopuna one su  već započele prije mog dolaska u funkciji ministra i sve je rađeno
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potpuno u skladu  i u koordinaciji sa sudskim i tužilačkim savetom, evropskom
komisijom i ekspertima koje je angažovala američka ambasada i potpuno u skladu sa
evropskim pravosuđem. Naime mi kao zemlja kasnimo u tom procesu jer nismo  hodali
potrebnim ritmom da bi smo ispunili evropski program, upravo zbog izbora 2017.
godine.

Što se tiče pretnji i ucena  mogu reči pod punom odgovornošću  da niko nikada nije
dobio  niti jedno anonimno pismo ili  otvorenu pretnju. Sada smo u procesu
preuzimanja predmeta  od EULEX-a, i imali smo osetljive slučajeve  o kojima naši
tužioci i sudije  nisu  imali ni malo kolebanja. Možemo govoriti  na jednom drugom
sastanku o efikasnosti rada EULEX-a u ovim godinama naročito poslednjim. Ja sam
zainteresovan  da se povećava broj  stručnih službenika pravnih savetnika koji će
pomoći ovom procesu jer  je jedan proces  koji  sadrži na stotine hiljada evra građana
kreditora i raznih biznisa  koji  se odugovlače po sudovima kao nerešeni.

Fitore Pacolli, kazala je  da smo se na poslednjoj sednici komisije složili da od
ministara tražimo dobre izveštaje  koji predstavljaju detalje  o kašnjenjima,  prednosti i
unapređenja, međutim mi kao komisija u tom pravcu kaskamo. Interesantno je  da
ministarka evropskih integracija kazala  da je ispunjena glavna kriterija suzbijanja
organizovanog kriminaliteta i korupcije, dok  vi kao  ministar pravde kazali da ova
kriterija mora da se ispuni. Moje pitanje jeste: da li je stvarno ispunjena ova kriterija ili
treba tek  da se ispuni? Jer, građani su manipulirani i sada ispada da smo u procesu
ispunjenja, što vidim da smo daleko od toga.

Na osnovu  zahteva  evropske komisije, traži se  jedan registar istraga,  i sudskih
pravosnažnih odluka i presuda kao i registar o oduzimanju, te da li je dovoljno samo
sedam pravosnažnih presuda da li smo dobili liberalizaciju viza?

Pokret samoopredeljenje održao jednu konferenciju na kojoj je prezentirao  izveštaj
trojice evropskih stručnjaka koji je bio pod velom tajne od vašeg ministarstva i
ministarstva evropskih integracija, o čemu do danas niste negirali niti potvrdili da ste
dobili takav izveštaj. U vašoj prezentaciji  niste  govorili o  podbačajima,  već samo  o
pozitivnim stranama  pojedinih aktivnosti koje ste preduzeli, dok u izveštaju o napretku
konstatuju se brojni problemi  i ako ulazimo u detalje onda  neko morati  da odgovara.

Ministar, je reagovao kazavši da taj izveštaj ne predstavlja stav evropske komisije i
nemojte manipulirati jer je taj izveštaj sačinjen  za kosovski sudski sistem.

Fitore Pacoli, kazala je da je pomenuti izveštaj sačine  od evropskih stručnjaka zemalja
članica  koji je konstatovao  da je pravosudni sistem na Kosovu podbacio u suzbijanju
organizovanog kriminaliteta i korupcije, naročito visokog profila i naglašava izraziti
nedostatak kompatibilnosti sa evropskim pravosuđem po pitanju nezavisnosti sudstva
čime je ugrožena autonomija tužilaca u istrazi slučajeva visokog profila i tu je
podbačaj.  Sudstvo i dalje ostaje  ne efikasno  i ne stručno kao i  pod političkim
uticajem  jer specijalnim tužiocima nedostaje sposobnost  i iskustvo da bi se bavili
složenim slučajevima kriminaliteta i korupcije visokog profila.  Dakle nema jačanja
efikasnosti pravnih instrumenata za  otkrivanje, sekvestraciju i  oduzimanje  imovine
stečene  na protiv zakonit način,  te brojnih drugih primedbi koje stoje u izveštaju. Ona
je postavila pitanje: da li se slažete g. ministar sa nalazima ovog izveštaja?
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Ministar, je kazao da se izveštaj  izradio od trojice stručnjaka:  jedan sudija, jedan
tužilac jedan glavni inspektor. Ti stručnjaci boravili su na Kosovu tri dana  i došli su
do te ocene. Ne negiram nedostatke  i brojne probleme koje imamo  u  pravosudnom
sistemu, međutim veliki broj njih mi smo ih  identifikovali pre dolaska ovih stručnjaka i
za njih  inkorporisali rešenja u  zakonu o državnom tužiocu, te smanjili smo broj
kriterija iz preporuka evropske komisije kako bi smo  izjednačili kriterije sa  tužiocima
za teški kriminal u  osnovnim tužilaštvima i  jačali efikasnost brojem tužioca u
specijalnom tužilaštvu. Mogu reči  da Republika Kosovo ima najmanji broj  sudija u
Evropi po glavi stanovnika te prema tome  ne možemo očekivati čuda  od tih ljudi, ali
povećaćemo broj sudija i tužilaca koliko je potrebno. Nema sumnje da ima  brojne
nedostatke na koje je ukazano u izveštaju ali za mene je  važniji izveštaj o napretku iz
2016. godine koji ukazuje na sve probleme  a ne  problemi iz jednog izveštaja koji su
sačinili za tri dana boravka na Kosovu.

Isto tako  za mene je  važna strategija Evropske komisije za proširenje i u skladu  s
njom počeli smo funkcionalnu izmenu sektora koji se odnosi na vladavinu zakona
međutim ne očekujemo čuda,  ali povećanjem budžeta  mi čemu poboljšati i
zakonodavne i pravosudne politike, te stanje sudstva u bliskoj budućnosti  biće znatno
poboljšano.

Kada smo kod 39. slučajeva , tu se ne radi o istim slučajevima iz početka. Poslednjeg
meseca imamo još dva nova slučajeva i to je proces  u nastavku koji daje  rezultate
naših institucija u tom pravcu.

Nema sumnji u spremnost i volju naših institucija da ispune ovu kriteriju jer naime  po
tom pitanju  stalno nas prati EU. Nacrt zakona  o kosovskom tužilačkom savetu i Nacrt
zakona o kosovskom sudskom savetu koji su pomenuti, bili u suprotnosti sa ustavom i
mi sada  ispunjavamo potrebe  jer sve će se to izmeniti sa aspekta ovih triju
perspektiva: SSP,  izveštaj o napretku i strategija o proširenju, a  u ovoj poslednjoj
rešićemo prilikom izmene funkcionalnosti pravosudnog sistema.  To je najveća reforma
koja se desila u sektoru vladavine zakona i  verujem da ćemo  zaokružiti  jednom
strategijom koja će dati pravac  kako ćemo pristupiti rešavanje ovih pitanja. Uveravam
Vas da reformom koju smo započeli  na izmenama i dopunama 18. zakona biće uspeha
i obezbedićemo dalju  punu nezavisnost tužilaštva i sudstva.  Ja ne mogu uticati na
njihov rad jer su oni samostalni, međutim imam moralno pravo  da sa njima
komuniciram kako bi smo  otklonili svaku smetnju u pravcu ispunjenja kriterija i
programa i svako koji to smeta da izvedemo  pred pravdom.

Fitore Pacolli, upitala je ministra: Da li mislite  da je ispunjena kriterija suzbijanja
organizovanog kriminaliteta i korupcije; da ili ne? Kažite nam  da li se slažete  sa
nalazima iz izveštaja i zašto vašem reagovanjem, nakon konferencije,  niste rekli da
imate taj izveštaj, već negirali ste?

Ministar, je kazao da su  neka pitanja iz tog izveštaja već rešena. Na početku izveštaja
kaže se da isti ne predstavlja stav Evropske komisije, već  samo trojice stručnjaka,
kojeg ću vam poslati pismeno o svim našim neslaganjima u vezi sa tim izveštajem, jer u
mnogome nismo se složili. U ovim trenucima, ovom formom koju imamo, ispunili smo
kriterijum ali  mi ćemo dalje nastaviti i nakon 2. meseci ako imamo kaskanja opet ćemo
to  prezentirati  jer je to proces koji teče.
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Fitore Pacolli, upitala je ministra; zašto nije priznao izveštaj nakon konferencije?

Ministar, je kazao da nije govorio o izveštaju  jer se u mnogo čemu nije složio sa
nalazima u njemu.

Ilir Deda, kazao je da je nekorektno pročitati materijal koji nisu dobili  svi poslanici, te
da je ministar pozvan izveštavati o svom delu posla vezano za ispunjenje kriterija o
viznoj liberalizaciji i nema druge tačke dnevnog reda. On je u nastavku upitao ministra:
šta trebate raditi da  otklanjate politički uticaj na  sudstvo i tužilaštvo? Dodajući, da to
nije pitanje zakona samo  jer su zakoni vrlo dobri  ali politika je ta koja smeta dobar rad
sudskih institucija. Sada kada su došli strani stručnjaci, sudije i tužioci naši rekli njima
da su pod uticajem politike i da li je istina da toga ima, sugerišući da  oni moraju
obaviti svoj posao odgovorno, a ako su  nesposobni da ganjaju kriminalitet i korupciju
visokog nivoa neka izađu i javno kažu zašto to ne čine. Ranije ministarka evropskih
integracija  kazala da nema novi paket zakona, međutim nama je rečeno da se borba
protiv organizovanog kriminaliteta i korupcije što je uslov za liberalizaciju viza
sačinjena od tri stubova i moje je pitanje:  koji su ti stubovi? I molio je pismeni
odgovor.

Ministar, je kazao  da je upoznat sa ta tri stuba ali su dve komponente važne u
ispunjene kriterija to su  politike za šta sam odgovoran ja kao ministar  i komponenta
provedbe zakona za šta su odgovorni oni koji sprovode zakon. Postoji paket zakona
koji su vezani za izveštaj o napretku za 2016. godinu što je vezano za liberalizaciju
viza,  i u tom pravcu  sačinjene su korenite izmene krivičnog zakonika. To što je
potrebno raditi  jeste usvajanje zakona o državnom tužiocu  i zakona za  sprečavanje
sukoba interesa  koji su u skupštinskoj proceduri za drugo čitanje a koji su vezani  sa
izveštajem o napretku koji će se objaviti 17. aprila, i naš program za ispunjenje ovog
procesa  u toku ove godine.  Ono što je važno za liberalizaciju viza to je  prateći
mehanizam i tu moramo dati stalne rezultate sve do liberalizacije viza.

Fatmire Kolčaku, kazala je da smo se sastali pre podne sa ministarkom evropskih
integracija  i sada sa vama  za šta naime vaše su izjave poprečne što se tiče ključnih
kriterija odnosno kriterije o suzbijanju organizovanog kriminaliteta i korupcije kojim se
društvo suočava sve ove godine sada proizilazi  da je jednostavno to ispuniti, maltene
čarobnim štapićem preko noći.  Mi smo već platili ceh ratifikacijom demarkacije  kao
ključni uslov i odmah nakon toga proizišlo da nemamo datum liberalizaciju viza kao
što je tvrdila g. đa Apostolova.

Izveštaj 3. stručnjaka koje ga vi minimizirate i kažete da je to  manje više privatni
izveštaj je sasvim drugačiji  koga će svi pomenuti jer u njemu ima  alarmantne nalaze, o
čemu ne mogu  biti dve istine da jedan izveštaj  konstatuje velike nedostatke u borbi
protiv organizovanog kriminaliteta i korupcije. Moramo saznati  koliko je  pouzdan  i
koliko  se prema njemu odnosite jer ipak to nije rađeno od privatnika već od jedne
misije  koja je konstatovala  kršenja. Ako se pozivamo na ovaj izveštaj  nemoguće je da
do nove godine dobijemo  viznu liberalizaciju i nema razlike između pozicije i
opozicije po tom pitanju. Svi mi želimo da se naši građani  slobodno kreću a ne da
slobodno beže, koji u beznadežnoj situaciji  očekuju liberalizaciju  a svi mi znamo  da
imamo 70% omladinu i oni očekuju samo da se otvaraju vrata i da beže iz zemlje. To
nije u interesu Kosova, već stvaranje perspektivne klime  koja ne može se stvoriti  dok
se ne suzbija kriminalitet i korupcija koji su prisutni u svakoj instituciji. Do sada ne
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vidimo  da ozbiljno pristupamo ovom problemu jer nismo imali slučajeva suđenja
zvaničnika visokog ranga. Isto tako slučajevi se  prolongiraju  i ne rešavaju  sem nekih
sitnih  nižega ranga.  Ona je na kraju  od ministra htela da čuje konkretan stav  o
izveštaju. Da li  ga imamo u obzir  i koji je vaš pristup  za  rešavanje ozbiljnih nalaza u
njemu? Molimo da nam dostavljate  neslaganja u vezi s tim kako bi smo o njima vodili
raspravu jer mi znamo  da službenici implicirani u tim delima dolaze iz subjekata na
vlasti  i  teško da će  oni pokazati volju da se bore protiv samoga sebe i  to je poseban
izazov koji nas očekuje.

Ministar, je pročitao imena trojice stručnjaka  i  kazao da se u izveštaju  kaže da isti
predstavlja  iznošene poglede samo autora  i niti  u jednoj okolnosti ne može se smatrati
da predstavlja službeni stav evropske komisije. Od brojnih nalaza u izveštaju  mi se ne
slažemo i dopisivao sam autorima, a dostaviću i vama naša neslaganja na komisiji.

Fatmire Kolčaku, rekla da sama činjenica  kako ga predstavljate  govori da  oni su
manje više došli samo da bi radili nekakav doktorski rad a vi  ste pričali  da ste im
pismeno izneli neslaganja, pitam da li ste dobili njihov odgovor, jer ne objavljivanje
izveštaja  stvara nejasnoće u javnosti bili vi u pravo ili ne.

Predsednica, je rekla  da se slaže sa g. Dedaj a da je nekorektno da se diskutuje o
nekom izveštaju  kojega poslanici nemaju.

Ministar, je ponovio još jednom  da pomenuti izveštaj  piše da  ne predstavlja zvanični
stav evropske komisije.

Milaim Zeka, rekao da je ministar pozvan na komisiji da objašnjava konkretno šta  mi
kao poslanici trebamo učiniti da bi smo  usvojili izmene zakona i ispunili kriterije za
liberalizaciju viza,  a nikako za međusobne prepirke jer to možemo raditi i na sednici
plenarnoj.  On je u nastavku kazao  da je i ranije zatražio u skladu sa  parlamentarnim
iskustvima zapada susret  sa ministrima iza zatvorenih vrata bez prisustva novinara jer
sednice komisije  nisu  konferencije za štampu. Što se tiče spomenutih izveštaja, mi
imamo  crne brojne izveštaje koje je svet dobio  od samih naših poslanika a ima
izveštaje  u kojima 96% poslanika na sednicama Skupštine uopšte ne govore  o temama
dnevnog reda. Stručnjaci koji sastavljaju  takve izveštaje  interni su  dakle govorim o
nečemu bez pozivanja na izveštaje, jer je stanje u našem pravosudnom sistemu
katastrofalno za šta znam  svaki kosovski građanin a da ne govorim o poslanicima
međutim sve je za to  kriv UNMIK i EULEX ali  i službene institucije  kosovske Vlade.
Glavna odgovornost za vladavinu zakona  policiju,  i  sudstvo, bila je komponenta
isključivo EULEX-a, jer niti jedan sudija,  tužilac i šef policije  nije mogao biti
naimenovan i ne može biti ni sada bez vize EU-a – EULEX-a dakle kada se to ukine
onda  ministar vi ćete imati isključivu nadležnost  da ih postavljate na  tim visokim
funkcijama.

On je na kraju upitao  o krivičnom zakoniku koji je u izradi,  da li  ćete imati građansku
i ljudsku hrabrost kao pravnik da preispitate onaj famozni član pred kojim je strepio
bivši ministar da se kleveta smatra krivičnim delom i da novinari  u svaku situaciju
moraju izneti izvor informacije pred sudom jer ne može se dozvoliti  do rušenja ličnog
života jednog poslanika, ministra, umetnika i slično  pozivajući se na razne krugove
portala  i medija, na izvore informacija navodno anonimnih i da se ne kaže izvor
informacije. Po meni to je vrlo važno a za druge  možemo da se i na sednici psujemo.
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Armend Zemaj, kazao je  da izveštaj stručnjaka nametnuo kao deo diskusije mada
smatram da ne treba da gubi ozbiljnost jer kako sam saznao od ministra  koje kazao da
isti ne predstavlja stav EU-a međutim ako je to tako a da vam je neko tražio  taj izveštaj
da bi ugradio nekakav stav onda i mi moramo ga pažljivo analizirati.

Ministar, je kazao da su ga istina dobili  sa zabrinutošću i za to  su izneli  neslaganja
za koja smatraju da su nekorektna u izveštaju i mere koje smo preduzeli a kome taj
izveštaj dalje ide rekao da ne zna. Međutim što se tiče pitanja poslanika Zeka, krivični
zakonik je dovršen i u njemu  nije  član kojeg ste pomenuli  i ne veruje da će isti biti
unet  i prilikom amandmandovanja u Skupštini, jer je to pitanje  kritikovala evropska
komisija, te prema tom ako bi smo to vratili predstavilo bi se kao  regres za  Republiku
Kosov.

Ahmet Isufi, kazao da kao poslanici i  skupštinska komisija moramo se nasloniti  samo
na  vaš službeni izveštaj i druge službene izveštaje jer  su oni jedino pouzdani, međutim
moramo i druge izveštaje uvažavati jer ima i nezavisne izveštaje koji pomažu
saznanjima  o  razvojima  u dotičnim resorima, međutim za mene je najvažnije stvar da
izmenite način postupanja u svim segmentima sudstva 40 političkog uplitanja, u
unapređujući  funkcionalnost pravosudnog sistema te prema tome politika ministarstva
mora se  u tom pravcu kretati i unaprediti  pravosudni sistem na Kosovu.

Budući da je to poslednja kriterija  sva energija vaša mora da se usmeri  u tom pravcu
jer se pominju nekakvi trajni rokovi kraj godine i da u tome ne kasnimo jer ćemo
izgubiti poverenje na kosovske institucije. Trebate da nam omogućite da i mi  pozicija
i opozicija imamo  mišljenje kao Kosovo ispred EU u odnosu na viznu liberalizaciju na
koju čekaju naši građani.

Ministar, je na kraju kazao da je ostao dužan za informacijom o sudskim procesima
koji predugo traju i dodao da je izmena i dopuna ZKP u proceduri i da  će se to završiti
za 2. meseca, koji će rešiti sva pitanja  i smatram da će reforma zakonodavstva jačati i
kapacitete u oba saveta i efikasnost vladavine zakona.

Predsednica, je na kraju  zatražio od ministra da dostavlja svim članovima komisije
izveštaj, iako je rekao  da isti ne predstavlja službeni stav evropske komisije,  jer je to
izveštaj stručnjaka o kojima ne retko pričalo se da su u našoj zemlji postali izazovi a i
mi moramo biti informisani o tome kao poslanici da to nisu  zvanični izveštaji
Evropske komisije.

Zapisnik je sastavila Jedinica za komisijsku podršku

Predsednica komisije,
Blerta Deliu Kodra

_________________


